
此课件由颜善文老师制作，
只能在中文课堂，用于中文
教学之用。详细说明请见下
面的Disclaimer and Fair 

Usage。



Disclaimer and Fair Usage

All the photos, articles, GIFs, audios, videos, etc. found in this courseware were either produced by the authors, 
found freely on the Internet or used with permission from their original owners. They should be used only in the 
Chinese classroom and only for educational purposes. We do not claim to be the owners of any materials that do not 
belong to us or intend to infringe on any copyrights. They are used under the U.S. Code § 107, Limitations on 
exclusive rights: Fair use, which states:

Notwithstanding the provisions of sections 17 U.S.C. 106 and 106A, the fair use of a copyrighted work, including 
such use by reproduction in copies or phonorecords or by any other means specified by that section, for purposes 
such as criticism, comment, news reporting, teaching (including multiple copies for classroom use), scholarship, or 
research, is not an infringement of copyright. In determining whether the use made of a work in any particular case 
is a fair use the factors to be considered shall include—

(1) The purpose and character of the use, including whether such use is of a commercial nature or is for nonprofit 
educational purposes;

(2) The nature of the copyrighted work;

(3) the amount and substantiality of the portion used in relation to the copyrighted work as a whole; and

(4) the effect of the use upon the potential market for or value of the copyrighted work.

The fact that a work is unpublished shall not itself bar a finding of fair use if such finding is made upon 
consideration of all the above factors.

If you still wish any such materials to be removed, please contact us using the contact form with proof of copyright. 
We will be willing to remove anything that breaches any individual’s or organization’s copyright.



输了

圣经中文课第五课



2012 年 1 月 22 日，旧金山 49 人队和纽约巨人
队，在旧金山举行比赛。双方在比赛中打成平手，只好
举行加时赛。但在加时赛开始后不久，49 人队中的威
力在接球后失误，导致他们的球队输掉了比赛。

这样的结果让很多 49 人队的粉丝失望、伤心。有
些人甚至责备威力。在失望的粉丝中，有一位 7 岁的
少年，名字叫欧文。他很伤心，一边哭，一边问他爸爸：
“他……为什么……要……失误呢？”

他的爸爸想让他不哭，就问他：“如果连你都这样
难过，那你知道 威力该是多么的难过吗？”欧文平静
了下来，然后问他爸爸：“我能写封信给他吗？”下面
就是他写给威力的信。

课文



亲爱的威力先生：
我们刚看完比赛。对你今天的表现，我真的很
失望，但是我想对你说，你在之前的比赛中都
很棒，你应该为此感到自豪。我想说：谢谢你，
你很了不起！

你的头号粉丝
来自加州的欧文

注：旧金山 49 人队(San Francisco 49ers)和纽约巨人队(New York 
Giants)都是美国职业橄榄球大联盟(National Football League, 
NFL)球队。

课文



今年冬天的雪太
多了，甚至在五
月还下雪。shèn zhì

甚至(even)

小狗怎么不吃东
西，甚至水也不
喝呢？

词语解释和应用



妹妹又一次得了
guàn jūn

冠军(champion)，真
了不起！

liǎo bu qǐ

了不起
(extraordinary)

我爸爸能修汽车
和电脑，是一位
了不起的父亲。

词语解释和应用



哥哥又得奖了，
我真为他感到自
豪。

zì háo

自豪
(proud,proudly)

姐姐自豪地说：
“我考试得了满
分！”

词语解释和应用



我的中文老师回
中国前，我写了
一封感谢信给她。

fēng

封(a measure word; 
seal)

我想再加一张相
片，信封已经封
好了吗？

词语解释和应用



你如果做错了事，受到指责，会怎样反应？

讨论

分享一个有以善胜恶的故事。



读经



以善胜恶，而不是以恶对恶，以恶制恶，以恶还
恶。

耶稣是我们的榜样。他为那些要钉他十字架的人
祷告，求天父赦免他们的罪。

总结


